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Woordje van de redactie
Fortuna ‘74 heeft haar naam natuurlijk te danken aan het
jaartal van oprichting, 1974. Dat maakt dat wij dit jaar het 50
jarig bestaan van de club vieren! Dat geeft reden tot een groot
feest op zaterdag 30 maart. Het is tenslotte één van de
weinige korfbalclubs uit de omgeving die dit jaartal aantikt.
Ter ere van dit grootse jubileum moet er natuurlijk een
jubileumuitgave van de Treffer komen (alhoewel ons clubblad
een paar jaartjes jonger is). Dit keer dus niet alleen in het
teken van de laatste nieuwtjes, vooral veel meer
herinneringen uit eerdere jaren. Waar is het allemaal
begonnen? Waren er beren op de weg? Vooral: wat maakt
Fortuna uniek in al die 50 jaar? Hiervoor zijn verschillende
krantenartikelen en foto’s doorgespit en hebben we
gesproken met (oud-)leden die ons hier genoeg over konden
vertellen. We willen iedereen ontzettend bedanken die aan
onze informatieverzameling heeft meegeholpen! Ook dank
aan de Jan van Gelder Stichting die nog oude stukken over
Fortuna aan ons kon laten zien. 

Laat de tijdlijn 1974 -> 2024 maar beginnen! Wij wensen jullie
veel leesplezier en een gezellige feestdag toe. 

Emma, Hanne, Helmi, Judith, Ryan en Sam

Woordje van het bestuur
Een woordje van de huidige voorzitter wordt gevraagd door
de redactie van deze jubileumtreffer. Al een paar dagen denk
ik na wat ik dan toch zal schrijven. Ik doe inspiratie op in de 25
jarige jubileumtreffer, waar toen voorzitter Gertie Coppes
haar stukje afsloot met: “Ik hoop dat iedereen het feest mee
komt vieren en dat we over 25 jaar het 50-jarige jubileum
kunnen vieren!”. Nou Gertie, hier zijn we dan! Een bijzondere
mijlpaal.

In 2022 heb ik de voorzittersrol binnen Fortuna op mij
genomen. Hiervoor werd ik gevraagd door Cor van Dijk, die
één seizoen interim-voorzitter is geweest nadat Rose-Marie
Eissen het stokje had overgedragen na 5 jaar voorzitterschap. 
Ik heb wat rondvraag gedaan, er is namelijk nergens een kant-
en klaar lijstje waar alle voorzitters van Fortuna op staan. 
De geschiedenis van Fortuna zit in de (oud) leden en andere
betrokkenen! Zo wisten o.a. Judith Lowiessen, Gertie Coppes
en Helmi de Wildt mij wat wijzer te maken op dit gebied. Theo
Postma is gestart als voorzitter in 1974, en in 1991 is Hent
Hopman één seizoen voorzitter geweest. Hierna is Gertie
Coppes acht jaar voorzitter geweest. Opvolgend hebben Sjaak
Kersten en Marieke Moors het voorzitterschap op zich
genomen. Waarbij we onder het voorzitterschap van Marieke
de overgang naar Schaarweide hebben gemaakt.



Hierna had Fortuna geen officiële voorzitter, maar waren het bestuursleden Judith Lowiessen en
Myriam Arntz die samen de taken van de voorzitter op zich namen. Rose-Marie heeft vanaf 2016
met de voorzittershamer gezwaaid waarna Cor, na het interim voorzitterschap, deze in 2022
weer overdroeg aan mij.  

En om al deze voorzitters heen, zat een bestuur. Om alle bestuursleden van de afgelopen 50 jaar
op te noemen, daar is geen beginnen aan. Wat een hoop mensen met hart voor de club hebben
zich ingezet voor Fortuna! De één langer dan de ander en allemaal waardevol. Ik lees oude
notulen of verslagen terug en zie alle energie, tijd en moeite die erin gestoken is. Maar ook alle
andere rollen buiten het bestuur om, zoals die van de Technische Commissie, scheidsrechters,
trainsters, activiteiten commissie, sponsor commissie of kantine commissie… Zo veel mensen die
onze vereniging draaiend houden! 

Op 9 augustus 2001 ben ik lid geworden van Fortuna. Toen bestond de club al 27 jaar. Trainen en
wedstrijden spelen gebeurden toen nog op het oude veld aan de Weem. Plooienrokjes werden
ook nog gedragen en buiten werd gespeeld op normale voetbalschoenen. Er waren twee
kleedkamers en de limonade voor de rust kwam uit het keukentje van de BSO. 
Later gingen we naar Schaarweide. Ik weet nog dat we ons eerst wel eens te gast voelden, naast
het voetbal en de tennis. Verandering heeft altijd tijd nodig en al een langere tijd voelt
Schaarweide ook voor ons echt als thuis. De drie verenigingen trekken steeds meer met elkaar
op. Inmiddels dragen we wat hippere rokjes, hebben we lange kousen en spelen we niet meer op
voetbalschoenen maar op korfbalschoenen. Tijden veranderen! En naast de uiterlijke
verandering, merken we ook dat het verenigingsleven verandert. Gertie scheef hier 25 jaar
geleden al over, dat men meer individueel wil sporten. Ledenaantallen liepen terug. Deze trend
blijft zich voortzetten, vooral na corona. Maar, we zijn er nog! Er zijn nog heel veel mensen die
plezier beleven aan het sporten bij een vereniging en gelukkig maar. Persoonlijk zou ik het niet
anders willen! De gezelligheid, de vriendschappen, het tactisch inzicht van het spelletje en het
fanatisme wat bij sporten tegen een directe tegenstander komt kijken is toch veel mooier dan 20
minuten hardlopen op een loopband binnen de muren van een sportschool?

En zo zie je maar, ondanks de zorgen van 25 jaar geleden over ledenaantallen vieren we nu ons
50 jarig jubileum. Een vereniging verbindt: Waar de één vier zaterdagen in het seizoen kantine
dienst draait, en de ander twee keer in de week training geeft aan een jeugdteam. 
Een vereniging verbindt: Waar de één achter de schermen zich bezig houdt met sponsoren of
financiën en de ander iedere zaterdag een wedstrijd fluit. 
Een vereniging verbindt: Waar de één in het weekend naast de lijn staat onze leden aan te
moedigen, en de ander in de activiteiten commissie zorgt voor een niet-korfbal of sport
relateerde activiteit met als doel: ontspanning en gezelligheid! Wat ook zo belangrijk is binnen
een vereniging. 

Zo draagt iedereen een steentje bij, met hetzelfde doel: het voortbestaan van onze mooie
vereniging, met plezier korfballen en de verbintenis zoeken op Schaarweide tussen de dorpen.
Mooi om te zien dat er zoveel diversiteit bestaat in generatie, visie en betrokkenheid. Door
samen te werken, met ons Fortuna- hart, tikken we zo de volgende mijlpaal weer aan! 

Zonder bestuur, geen voorzitter. Dus wil ik van deze gelegenheid gebruik maken om mijn collega-
bestuurders te bedanken voor de fijne samenwerking voor onze club: Isa, Germa, Audrey en Ilse:
dank! 

Diede van Doornik
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Woensdag
Vrijdag
Zaterdag
Zondag en vakantie

20:00 - 1:00
21:00 - 2:00
21:00 - 2:00
open bij mooi weer
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1974: Het begin, de oprichting van Fortuna '74
Uit gesprekken met Riet Leegstraten (speelster, wedstrijsecretaresse en erelid) en Annie Postma
(speelster en vrouw van Theo Postma (voorzitter, trainer en erelid))

In de paasvakantie van 1974 werd in Bergharen een korfbalteam bij elkaar verzameld om deel te
kunnen nemen aan het schoolkorfbaltoernooi in Wijchen. Dit eerste team bestond uit: Els
Fleuren, Hannie Buijs, Stannie Derksen, Rietje en Hanneke van Beuningen, Nicolette Engbers,
Helma Lowiessen, Jolanda van Summeren, Hannie Kersten, Ria van Kraay en Marijke Tax. Zij
speelden het toernooi onder leiding van Pietje Kersten, destijds leraar op de school in Bergharen.
Eindelijk was er voor de meisjes in Bergharen ook een teamsport waarmee ze, net als de jongens
die voetbalden, mee konden doen aan het schooltoernooi.

Na dit toernooi zijn Theo Postma en Riet Leegstraten bij alle meiden langs geweest om te vragen
of zij behoefte hadden aan meer dan één toernooitje en of ze geïnteresseerd waren in een
korfbalclub. Gelukkig was er veel interesse onder de dames. De heer van Schaijk, destijds
burgemeester van de voormalige gemeente Bergharen, was ook van mening dat er in Bergharen
een sport voor dames moest komen. Hiervoor heeft hij de Sportraad aan het werk gezet en werd
er een bijeenkomst georganiseerd. De bijeenkomst werd bijgewoond door vijf mensen: Gerda
van Heumen, Riet Schel, Will Thoonsen, Theo Postma en Riet Leegstraten. Namens het
Districtsbestuur waren de heren Van Vucht en Van de Woerd aanwezig.

Toch bleek het later niet de eerste keer dat de
dames met korfbal in aanraking kwamen, zie
het krantenstuk hiernaast.

Theo Postma en Riet Leegstraten hebben samen
veel werk verricht voor de oprichting van Fortuna
en de jaren daarna.

Om een korfbalclub op te richten moest er
eerst een bestuur worden opgesteld. Dit eerste
bestuur bestond uit Will Thoonsen, Riet
Leegstraten en Theo Postma aangevuld met
Ria van Kraaij en Ria Teijssen. Riet Leegstraten
was op dat moment het meest bekend met
korfbal vanwege haar achtergrond bij SDDL en
werd aangesteld als wedstrijdsecretaresse. 
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Theo Postma nam het voorzitterschap op zich.
Er moest nog wel een naam worden verzonnen
voor onze vereniging. Alle meiden die zich op
dat moment al hadden aangemeld konden een
naam voor de club doorgeven. De keuze viel
uiteindelijk op Fortuna, dit betekent geluk!
Nadat de naam bekend was geworden, is er
gekozen voor een witte rok en een oranje shirt.

Uiteindelijk lukte het gezamenlijk om naast een
bestuur ook voldoende meisjes bij elkaar te
krijgen. Maar liefst 29 dames en meisjes gaven
zich op, waaronder 22 jeugdleden in de leeftijd

Deel van de bestuursleden bij elkaar. 

van 8 t/m 13 jaar. Het eerste senioren team bestond op dat moment uit o.a. Riet Schel, Til van
Beuningen, Jeanne van Heumen, Ger van Heumen, Will Thoonsen, Riet Leegstraten, Ria Teijssen,
Mien Arts van de Zanden, Ria van Bronkhorst en Wil van Beuningen was de leider. Op 10 mei
1974 vond de eerste korfbaltraining plaats, Riet Derks uit Winssen verzorgde de trainingen van
de senioren. Riet Leegstraten nam de jeugd onder haar hoede, zij trainde op woensdagmiddag
na schooltijd. Op dat moment werd er nog getraind met één korf die ze ergens op de kop hadden
getikt, gelukkig breidde dit al snel uit.

Ondanks dat de naam Fortuna en de tenues
al een aantal jaar in gebruik waren, had
Fortuna nog geen vlag. In 1977 werd deze
vlag gemaakt door Dora van Summeren. De
vlag werd door Dora zelf de lucht in
gehesen. Deze zou later samen met de vlag
van toenmalig gemeente Bergharen gaan
wapperen naast het korfbalveld! Die hadden
jullie natuurlijk al herkend van het voorblad. 

Dora die de vlag omhoog hijst.



Interview met Gertie Coppes

Als erelid, voormalig speelster, trainer/coach en voorzitter heeft Gertie genoeg herinneringen om met
jullie te delen in deze jubileumtreffer!

Op de lagere school werd in de kerstvakantie van 1973 of in de paasvakantie van 1974 een
korfbalteam gevormd om met het schoolkorfbaltoernooi in Wijchen mee te doen. Eindelijk
hadden wij als meisjes ook een sport en konden we ook eens ‘iets serieus’ en in competitievorm
gaan doen. Pietje Kersten regelde met verschillende meiden uit de vijfde en zesde klas een team
en na vaak oefenen zijn we vol goede moed gaan spelen. 

Daarna zijn Theo Postma en Riet Leegstraten bij alle meisjes thuis langs geweest om te vragen of
zij geïnteresseerd waren in een korfbalclub. Ik weet nog dat zij bij ons mam waren en dat wij,
onze Jos, Els en Het, allemaal graag wilden. Op school hoorde ik dat er nog veel meer waren. Het
lukte Theo en Riet om én voldoende meisjes én een bestuur bij elkaar te krijgen. Will Thoonsen
heeft in Hernen de schouders er flink onder gezet en ook daar was er veel enthousiasme. 

Na een aantal jaren werden we natuurlijk ouder en kwamen er steeds jongere meiden in het
senioren-team. Wij wilden ook wel eens kampioen worden en hogerop gaan spelen. Het bestuur
ging op zoek naar een trainer die dit zou kunnen verwezenlijken. 
Toen kwam Veldje op de proppen. Mijn hemel wat konden wij weinig, eigenlijk nog niets. We
moesten oefenen, oefenen en nog eens oefenen. Onwijs veel ‘gezeur’ over techniek, zó gooien,
nee, zó doelen, maar geleidelijk aan kregen we het onder de knie. We leerden zelfs schieten op
één been en vangen met één hand. Geweldig, dat hadden we die ‘goeie’ al zo vaak zien doen. 
De grote kracht van Fortuna werd toen gevormd door de combinatie van Veldje en Theo Postma.
Het technische vernuft en geduld van Veldje en de gedrevenheid en ‘hardheid’ van Theo. God,
wat hebben we Theo vaak vervloekt. Elke vrijdagavond naar de berg: conditietraining. Weer een
rondje over het crossterrein, weer met iemand op de rug of iemand voor je als kruiwagen zo snel
mogelijk de berg op, weer een cooper-testje. Het kwam weleens voor dat iemand stond over te
geven, zo moe. Maar wij hadden wel een bere-conditie en niemand die ons daarin kon verslaan.
We daagden elkaar uit en stimuleerden elkaar, een prachtige tijd. Onze ouders als supporters
brachten een geweldige sfeer. De meeste speelsters hadden ook een jeugdteam om te
begeleiden. 
Het kamp was ook altijd een feest, we zijn zelfs een keer met 80 kinderen weg geweest. Mevrouw
van Kraaij en mevrouw van de Berg kookten altijd. Het bosspel in het donker met dierengeluiden
was altijd ontzettend spannend. 
Het hoogtepunt voor mij was natuurlijk het kampioenschap van Nederland in de zaalcompetitie
van 1982. Ik studeerde al in Maastricht maar ging toch elke vrijdagavond en zondag op en neer
om te spelen. Daarna ben ik Fortuna tijdelijk uit het oog verloren in mijn studententijd, maar in
1991 ben ik gevraagd om voorzitter te worden. Het Fortuna-verhaal ging weer verder. Opnieuw
bracht een finale om het landskampioenschap een hoogtepunt: wat gingen er veel mensen mee
en hadden we een geweldig feest.
In de 25-jarig jubileumtreffer hoopte ik dat we na 25 jaar het 50 jarig jubileum zouden vieren. Kijk
waar we staan! Fijn dat veel vrijwilligers de club nog altijd steunen en veel werk verrichten. 
Veel plezier op de feestdag!

Ook nog een leuke en bijzondere toevoeging van Hannie Buijs
Wat hebben wij een prachtige tijd gehad met z'n allen! Wat ik nog wel kan toevoegen aan het
landskampioenschap, is dat wij met een aantal meiden 's avonds op stap zijn geweest in Zeeland
bij Bachus en ik daar Bert voor de eerste keer ontmoet heb. Wij zijn nog steeds samen, dus dat is
een bijzondere herinnering aan die dag. 
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1975 - 1982: Na de oprichting
Na een tijd lang getraind te hebben onder leiding van Riet Derks konden de eerste
competitiewedstrijden worden gespeeld door de jeugd in 1974. Natuurlijk in het klassieke oranje-
witte tenue met zelfgemaakte rokjes. Met resultaat: de allereerste kampioenschappen van
Fortuna werden door de A en B jeugd behaald! Op dat moment was het ledenaantal al flink
gestegen en startte in 1977 het 100e lid.

De senioren volgden twee jaar later in de competitie en de trainingen werden overgenomen door
Nico Velthuijsen (ook wel Veldje genoemd). Nico bracht een hoop nieuwe techniek en tactiek in
het spel van de dames. Theo Postma zorgde voor de conditietrainingen op vrijdagavond. De
senioren zijn ontelbare keren de Kapelberg op en af gerend, mét en zonder plezier, maar niet
zonder doel. De competitie bracht fanatisme en de dames hadden het doel voor ogen om steeds
beter te worden. Kampioen worden en naar een hogere klasse promoveren! 

Theo Postma heeft goed vertrouwen in de toekomst van het seniorenteam. Over 4 jaar hoofdklasse?
Een voorbode voor 1983…
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V.l.n.r.: Els Fleuren, Riet Schel, Mien Arts v/d Zanden, Elly Fleuren, Nico Velthuijzen, Sonja van
Summeren, Margret Folmering, Gerda van Heumen, José Coppes

In 1979 werd dat kampioensdoel bereikt en promoveerde het seniorenteam in de zaal naar de
eerste klasse. 



Fortuna verkreeg alsmaar meer succes en
populariteit, waardoor meer ‘vrouw-volk’ zich
aanmeldde om korfbal te spelen. 

Staand: Gertie Coppes, Rianne Pansier, Ellen van
Dijk, Anita Lowiessen, Jolanda Hendriks, Ardi de
Vree, Els Winnemuller, Rianne de Groen, Belinda
Sommerdijk, Els Coppes, Nico Velthuijzen

Zittend: Anja Verhoeven, Irene Fleuren, Annemieke
Elsen, Marga Fleuren, Hanny Buijs, Nicolette
Engbers, Stanny Derksen, Helma Lowiessen
 

De club kreeg ook haar eerste sponsors: garagebedrijf M. Coppes voor de senioren tenues en
installatiebedrijf Aalbers voor de A jeugd. Nu Fortuna meerdere kampioenen-teams voortbracht,
werd er ook deelgenomen aan het jaarlijkse kampioenentoernooi. Dit werd georganiseerd door
de Nederlandse Dameskorfbalbond en mocht ook 1 jaar plaatsvinden op Schaarweide. Onder
toeziend oog van burgemeester Van Schaik won hier de A jeugd opnieuw met een ruime zege. 
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Boven: Ria Schrijver, Ria van Bronkhorst, Bemi van Bronkhorst, Mien Arts van de Zande, Riet Schel

Onder: Jose Coppes, Gertie Coppes, Sonja van Sumeren, Stanny Derksen, Ardi de Vree, Hannie Buijs, Els
Fleuren
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Het korfbalveld en accommodatie 
Zoals kort vermeld in de krantenstukken verliep niet alles even
soepel als het korfbal zelf bij de club. De rel om het veldje waarop
de dames speelden (op de Weem) begon al vroeg. In eerste
instantie was het de vraag of het veld behouden kon worden
wanneer er een nieuwe school gebouwd werd. Er was wel beloofd
dat Fortuna dan een eigen speelterrein kreeg met ook een
kleedaccommodatie. 

Daarna kwam de noodzaak tot uitbreiding, aangezien de dames in
hogere klassen zouden gaan spelen. Het veld moest dan een
grotere afmeting hebben, maar daarvoor zouden een aantal
bomen gekapt moeten worden. 40 omwonenden tekenden protest
aan tegen het plan maar de gemeenteraad keurde unaniem het
plan van uitbreiding goed. “Ik vind het verschrikkelijk dat er voor
zo’n klein stukje bos zoveel protesten komen", aldus raadslid
Bloem. 

De omwonenden waren uiteindelijk bereid tot een compromis. In
1984 konden de dames dan ook eindelijk op een waardig veld
spelen, dat werd geopend door de wethouder, oud-burgemeester
en de baron. Hooggeëerd publiek dus voor een omstreden
sportveldje. In 1987 werd er ook een heus clubhuis geopend. Bij de
opening werden er wel 6 kratten bier opgedronken! Dat was een
vermelding waard in de Treffer. Later is Fortuna in augustus 2007
gaan spelen op Sportpark Schaarweide. 

Promotie op promotie
In de regio was inmiddels de naam Fortuna voor geen enkele korfballer onbekend. De senioren
moesten in de eerste klasse een jaar wennen, maar promoveerden het jaar daarop in zowel de
zaal als op het veld naar de overgangsklasse. 

Als een ware underdog is Fortuna van onder naar boven geschoten en pakten zij in deze
overgangsklasse in de zaal direct het kampioenschap! Dat maakte dat zij in 1982 promoveerden
naar de hoofdklasse, het hoogste niveau van dameskorfbal op dat moment. De jeugd deed het
net zo goed en ook de A-junioren kwamen uit in de hoogste klasse - zij stegen in een paar jaar tijd
van de vierde naar de hoofdklasse! Je kunt wel stellen dat je als club een naam maakt voor jezelf.
En Theo Postma, die kreeg gelijk. 

Staand: Ronald Bouma, Stanny Derksen,
Annemieke Elsen, Els Winnemuller, Gemma van
Summeren, José Coppes, Thera Peters, Jolanda
Hendriks, Helma Lowiessen, Theo Postma

Zittend: Marga Fleuren, Gertie Coppes, Ellen
van Dijk, José Coppes, Els Fleuren, Hanny Buijs
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De Treffer
Zoals we lieten vallen in het voorstukje, bestaat de Treffer nog geen 50 jaar. De eerste jaren
werden verslagen en mededelingen beschreven in het clubblad van de voetbalclub Uni. De
rubriek ‘Fortuna’s nieuws’ werd natuurlijk veel te klein gezien het succes van onze club. Het werd
tijd voor een eigen blad! In 1981 brachten Jan Engbers en Ria van Nuland de eerste editie uit. De
naam is bedacht door Annemieke Teijssen, toen een B-junior. Opmerkelijk in de Treffer waren
toentertijd vooral de voorwoordjes van Theo Postma. Hij wees de speelsters op hun
verplichtingen om te trainen, maar ook om zich in te zetten voor de club. 



14De Treffer Jubileumeditie



15De Treffer Jubileumeditie

Staand: Marga Fleuren, Theo Postma, José Coppes,
Ellen van Dijk, Annemieke Elsen, Hannie Buijs, Els
Coppes, Gemma van Summeren

Zittend: Stannie Derksen, Els Fleuren, Helma
Lowiessen, Thera Peters

Stand seizoen 1982/1983

Fortuna '74
Concordia
Swift
Rosolo
Geko
BMC
Klimroos
Margriet
VVO

7
7
7
6
7
6
6
7
7

13
10
9
8
6
5
4
3
2

Verrassend genoeg weet Fortuna ’74 zich ditzelfde jaar helaas niet staande te houden op het veld
en wordt degradatie uit de hoofdklasse een feit. Ondanks deze kleine domper was 1983 sportief
een zeer goed jaar. Naast het landskampioenschap van senioren 1, worden ook vele andere
teams kampioen. Zo worden er maar liefst 4 jeugdteams in de zaal en 5 jeugdteams op het veld
kampioen. Overigens behaalden de aspiranten de hoogste score door een wedstrijd met 25-0 (!)
te winnen. In 1985 wist de junioren C dit record te verbreken met een score van 30-0 tegen
WAKO.

6 februari 1983: Landskampioenschap zaal
Binnen 10 jaar na de oprichting van Fortuna ’74 wordt er een hoogtepunt bereikt: het
landskampioenschap in de zaal wordt behaald! In een spannende uitwedstrijd tegen Swift wint
senioren 1 knap met 6-9. Omdat Rosolo tegelijkertijd de wedstrijd tegen Geko verloor konden ze
zich, met zelfs nog één wedstrijd te spelen, al kronen tot de landskampioen in de
mikrocompetitie (zoals dat destijds heette). Gelukkig wisten ze deze ‘flow’ door te zetten en
hebben ze geen enkele wedstrijd verloren. Een zeer knappe prestatie!



Interview met Annemieke Vos-Elsen

We zijn te gast bij Annemieke, erelid van Fortuna. Ze heeft al heel wat vrijwilligerswerk bij Fortuna
gedaan: jeugdtrainster, coach jeugd en senioren 2, scheidsrechter (Annemiek heeft het officiële KNKV
scheidsrechtersdiploma), scheidsrechtersbegeleiding, kampleiding en –kookstaf, bestuurslid,
organisatie hamburgeractie Koningsdag, ze is ruim 10 jaar wedstrijdsecretaris geweest en nu nog
steeds verantwoordelijk voor de ledenadministratie en Hart voor Fortuna. Het hele gezin Elsen was
nauw betrokken bij Fortuna: vader Wim was jarenlang bestuurslid en wedstrijdsecretaris, moeder Riet
helpt nog steeds met de slaatjesactie en zus Helmi speelt ook al jarenlang bij Fortuna en heeft daar
allerlei functies bekleed. Vader en moeder gingen elke zondag kijken bij hun dochters, waarna vader
Wim verslag deed in de uitzending van de Wijchense Omroep. Vanaf haar 14e tot haar 34e heeft
Annemieke in senioren 1 gespeeld, waaronder enkele jaren als aanvoerster. Ook heeft ze 10 keer voor
het senioren districtenteam Nijmegen N-O-Brabant gespeeld en is ze daarvoor gehuldigd, samen met
Thera en Helmi.

Het was de enige sport voor meisjes
In 1976 konden de meisjes in de gymzaal in Bergharen meedoen aan een korfbaltraining op
woensdagmiddag. Samen met Jacqueline Loeffen ging ze er heen. Daarna werd ze lid op 10-jarige
leeftijd. Het was de enige sport voor meisjes in Bergharen, daarom ging ze erbij. Zus Helmi
volgde een jaar later. Als lid moest je eens in de zoveel tijd de medische sportkeuring in Druten
ondergaan. In die tijd moest je zelf een oranje shirt voor de wedstrijden kopen, iedereen had een
ander shirt en een andere kleur oranje. Bij de winkel van Jan van Buren stond op het raam een
papier aangeplakt waarop het programma van het weekend, vertrektijd en namen stonden. Na
afloop van de wedstrijd moesten de kaartjes en het wedstrijdformulier naar Riet Leegstraten, de
wedstrijdsecretaris, worden gebracht. Annemiek zat, net als veel andere leden, ook bij hobbyclub
de Rommelpot in Bergharen. Op een gegeven moment moest je van Fortuna kiezen tussen de
Rommelpot en Fortuna omdat dit allebei op zaterdag was en er wel eens Fortuna-leden
afmeldden voor de wedstrijd omdat ze naar de Rommelpot gingen. Annemiek koos voor Fortuna,
maar er waren er ook die het lidmaatschap opzegden.

Tot kotsen aan toe
Op een gegeven moment werd Nico Velthuijzen als trainer aangesteld. Hij trainde heel veel op
techniek en je kon goed zien wie er onder hem had getraind. Hij was een super aardige man en
werd door de dames dan ook liefkozend “Veldje” genoemd. In het begin kreeg je op
zaterdagochtend van Theo Postma conditietraining op de berg en dan had je ’s middags een
wedstrijd. Later was de conditietraining op de vrijdagavond. Die conditietrainingen op de berg
waren echt een verschrikking: steeds die berg op, soms met iemand op de rug, waarbij je een
stap omhoog liep en weer 2/3 stap naar beneden wegzakte in het mulle zand. Het ging tot kotsen
aan toe. Stiekem onderweg rusten ging niet want Theo liep zelf ook mee. Na een inspanning
werd je hartslag gemeten met een stopwatch en als Theo dan niet tevreden was, moest je nog
een rondje lopen. “De hartslag bedriegt niet” zei hij dan. Als de training voorbij was had je altijd
wel een voldaan gevoel: dat zat er weer op. En er zijn heel wat wedstrijden gewonnen door de
uitstekende conditie. “Tegen de trainers die na Theo kwamen hebben we nooit verteld over de
conditietrainingen op de berg, we wilden ze niet op ideeën brengen!”
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De brandweer moest me uit de auto halen
Op zaterdagavond ging niemand uit. Theo Postma reed door het dorp om te kijken of iedereen
thuis was. In het seizoen van het landskampioenschap, november 1982, na de zaalwedstrijd in
Beuningen tegen Geko was Annemiek onderweg naar Bergharen toen de auto waarin ze zat een
ongeluk kreeg. Helma Lowiessen en Thera Peters zaten voorin, Annemiek achterin. De auto zat
tegen een boom en Annemiek zat vast met de voet achter de stoel. Ze moest door de brandweer
uit de auto worden gehaald. Els Fleuren en Frans van Nuland gingen naar huize Elsen om het
slechte nieuws te vertellen. Uiteindelijk was de enkel zwaar gekneusd en had ze de knie
geblesseerd. Helma en Thera kwamen er relatief gezien goed vanaf. Gelukkig was Annemieke op
tijd hersteld om landskampioen te worden. Het kampioenschap was heel onverwacht. Na de
gewonnen wedstrijd tegen Swift werd er gebeld naar de sporthal waar de andere wedstrijd was,
en die uitslag leidde ertoe dat Fortuna landskampioen was. Toen ze aankwamen in Bergharen
werden ze onthaald door de fanfare en gingen ze naar de Oude Stal.

We waren de underdog
Annemiek en Thera zijn de enige speelsters die bij beide kampioenschappen in de hoofdklasse
aanwezig waren. In 1994 waren er echter 2 hoofdklassen en moest er nog een finale tegen
Rosolo plaatsvinden om het landskampioenschap. Annemiek kan zich nog herinneren dat er
eerst getraind werd in de Van Thielhal in Wijchen. Daarna volgde een lunch in de kantine en een
voorbespreking bij Coppes in de bedrijfskantine waarna ze met een kleine bus naar Venray
gingen. Van tevoren was er uitgebreid naar videobeelden van Rosolo gekeken en alle speelsters
wisten precies welke tegenstandster ze kregen. “We waren de underdog, Rosolo had veel meer
ervaring met het spelen van finales", zegt Annemiek. Toch werd het een spannende wedstrijd.
Fortuna heeft 3-2 voorgestaan, maar er werd verloren met 4-3. Toen ze weer terug waren in
Bergharen wachtte in het Dorpshuis een buffet.

Annemiek was dus bij beide hoogtepunten van Fortuna als speelster betrokken en ze speelt nu
nog steeds voor Fortuna, bij de Midweek 2 (voorheen recreanten). Dieptepunten heeft ze bij de
club niet echt meegemaakt maar het gaat haar wel aan het hart dat een paar jaar geleden door
speelsters het initiatief is genomen voor een vriendinnenteam en daarvoor enkele speelsters zijn
overgeslagen / niet zijn gevraagd. Daardoor korfbalt er nu een aantal dames bij een andere
Wijchense vereniging. Echt jammer vindt ze dat.
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1991: van 3-vaks naar 2-vaks korfbal
Waar er inmiddels al verschillende jaren veldkorfbal in 3 vakken wordt gespeeld, werd er in 1991
besloten dit te veranderen naar 2 vakken voor de senioren. Voor de A-jeugd werd het 2-vaks
korfbal op het veld al eerder (seizoen 1983/1984) ingevoerd en dit bleek een succes. De overige
jeugd heeft wel altijd 2-vaks gespeeld. De verandering naar 2-vaks korfbal betekende het
verdwijnen van het middenvak en zorgde daarmee voor meer snelheid in het spel. Bovendien
was het niet meer nodig om andere teamindelingen te maken tussen zaal en veld, omdat je voor
het veld eerst 12 basisspeelsters nodig had en voor de zaal 8.

1991: Bekerwinst
In 1991 werd de districtsbeker gewonnen door het team op onderstaande foto met
gelegenheidscoaches Mien Arts v/d Zanden en Helma Lowiessen.

Staand: Mien Arts v/d Zanden, Angelique Wellen, Jeanette v/d Berg, Ria Bramsen, Greet Bramsen, 
Thera Peters, Helma Lowiessen 

Gehurkt: Rezie van Summeren, Jolande van Dijk, Judith Lowiessen, Annemieke Vos, Helmi Elsen

In de Gelderlander werd aandacht besteed aan deze prestatie met onderstaand artikel.
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1994: Zaalkampioen hoofdklasse A &
zaalfinale tegen Rosolo
Eigenlijk was Fortuna 1 in het seizoen 1992-1993 in de zaal gedegradeerd uit de hoofdklasse,
maar omdat ONA zich op het laatste moment terugtrok, kon het team alsnog het seizoen erop
uitkomen in de hoofdklasse. Met nieuwe trainer Paul Janssen werd begonnen aan het seizoen
1993-1994. De start van de zaalcompetitie was niet geweldig: 3 punten uit 5 wedstrijden. De
tactische bedoelingen van Paul Janssen kwamen echter steeds beter uit de verf en de laatste 5
wedstrijden werden dan ook gewonnen. Op doelsaldo bleef Fortuna de gedoodverfde favoriet
Swift voor en werd kampioen in de hoofdklasse A. Daarmee plaatste Fortuna zich voor de finale
om het Nederlands kampioenschap tegen de kampioen uit de hoofdklasse B: Rosolo.

Uit programmaboekje finale
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De finale werd destijds elk jaar door een
andere vereniging georganiseerd en in 1994
vond deze plaats in Sporthal de Wetteling in
Venray met weinig tribunecapaciteit en dus
waren er niet zoveel kaartjes beschikbaar voor
Fortuna. Wedstrijdsecretaris Wim Elsen heeft
van alles geprobeerd om meer kaartjes voor
Fortuna te krijgen en de wedstrijd te
verplaatsen naar een grotere sporthal, maar
dit mocht niet baten. Daardoor moesten veel
mensen teleurgesteld worden.

Zaterdag 5 maart 1994 was het dan zover. De finale om het landskampioenschap tegen Rosolo.
Voor Fortuna de 1e keer in tegenstelling tot Rosolo die hier al veel meer ervaring mee had. Van
tevoren werd een walk-over van Rosolo verwacht, maar die bleef uit. Er werd weinig gescoord en
de ruststand was 2-2. In de 2e helft was er zelfs de 3-2 voorsprong voor Fortuna maar 5 minuten
voor het einde maakte Rosolo gelijk en 1 minuut voor tijd ook nog de winnende treffer. Helaas
werd er verloren met 3-4. Toch een geweldige prestatie en het sportieve hoogtepunt van Fortuna
in de jaren 90.

Staand: Helmi de Wildt, Greet Bramsen, Thera Peters, Judith Lowiessen, Ria Bramsen, Annemieke Vos

Gehurkt: Marga van Summeren, Daniëlle Krutwagen, Paul Janssen, Luciëlle van Buren, Rezie van
Summeren



Interview met Paul Janssen

We zijn in Nijmegen bij Paul Janssen, trainer bij
Fortuna van 1993-1995. Meteen in zijn 1e seizoen
wist Fortuna kampioen te worden van de
hoofdklasse A en daarmee de zaalfinale te halen.

Moest wel wennen aan het dorpse
Paul speelde in het 1e team van Noviomagum in
Nijmegen. Hij had echter een zware
enkelblessure, kreeg steeds meer klachten en
het was de vraag of hij nog zou kunnen blijven
korfballen. Via de sponsorcommissie van
Noviomagum had hij regelmatig contact met
Rob Engels, die daar ook al lang lid was en
gestopt was als trainer bij Fortuna. Rob polste
hem voor de trainersfunctie bij Fortuna. Paul
trainde al de jeugd bij Noviomagum, maar
dameskorfbal was nieuw voor hem. Hij is toen
naar een wedstrijd van Fortuna wezen kijken,
was positief verrast en werd uiteindelijk trainer
bij Fortuna. Hij heeft het er heel erg naar zijn zin
gehad. Hij moest wel wennen aan het dorpse.
Toen hij in het begin in Bergharen uit zijn auto
stapte, kwam er iemand (een ouder) op hem af
en gaf hem een hand: “Oh, jij bent de nieuwe
trainer hè”.

Veel tactischer, dat waren ze niet gewend
Het was heel nieuw voor Paul, maar hij heeft er
veel van geleerd. Het begin was lastig, toch ging
het steeds beter. De trainingen en coaching
werden veel tactischer, dat waren de dames niet
gewend. Uitblokken bij de korf kenden ze niet,
daar werden Helmi en Greet goed in. Op een
gegeven moment heeft hij lijsten gemaakt die de
reserves bij de wedstrijden moesten bijhouden.
Ze moesten turven: rebound (wie en hoe vaak),
schoten (wie, hoe vaak, raak of niet), was een
tegenstandster links- of rechtshandig, stond ze
met haar rechter- of linkerbeen voor etc. Hij
heeft nog gezocht naar de overzichten om aan
ons te laten zien. Hij moet ze nog ergens
hebben, maar kan ze niet meer vinden.

Alles wat nodig was, werd geregeld
Mensen om het team heen, zoals Wim Elsen,
Henk Lowiessen en Gertie Coppes, boden goede
support voor het hele team. Alles wat nodig was,
werd geregeld. Had Paul geen auto tot zijn
beschikking, dan kwamen mensen hem ophalen
in Molenhoek waar hij destijds woonde.
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Ook reed hij regelmatig met Thera mee, die
vanuit haar woonplaats Cuijk naar Bergharen
moest rijden. En bij uitwedstrijden haalde het
team hem ook vaak op. Ook de voorbereiding
en alles rond de finale om het
landskampioenschap was goed geregeld:
training, video-opnamen, voorbespreking,
lunch, busje voor de speelsters, de bussen
met supporters en het feest achteraf. Toen
zag je ook hoeveel mensen zich betrokken
voelden bij Fortuna.

Hartstikke trots
Paul is er hartstikke trots op dat Fortuna
kampioen werd in de hoofdklasse en in die
finale stond, omdat ze eigenlijk het seizoen
ervoor gedegradeerd waren uit de
hoofdklasse. Rosolo was natuurlijk al enkele
jaren achter elkaar landskampioen geworden.
Toch ging het uitzonderlijk goed. Het tactisch
plan ging goed, zoals gepland, maar Fortuna
scoorde zelf te weinig en er werden te veel
kansen gemist. Fortuna had eigenlijk te
weinig echt goede schutters en kampte met
blessures. Thera, één van de betere schutters,
speelde de wedstrijd zelfs met gekneusde of
gebroken ribben. Paul weet nog dat er een
dweilorkest was dat bij de kleedkamer van
Fortuna stond te spelen. Toen heeft hij ze
naar de kleedkamer van Rosolo gestuurd: “Ga
daar maar even spelen”.

Nergens zou het nog zo leuk worden als bij
Fortuna
Het seizoen erop was het vechten tegen
degradatie, maar uiteindelijk wist Fortuna zich
toch te handhaven. Daarna is hij gestopt bij
Fortuna omdat hij te weinig potentie achter
het 1e team zag, geen toekomst. Bij blessures
had je meteen een groot probleem. Hij is nog
wel gevraagd door andere dameskorfbalclubs
maar “het zou toch nergens meer zo leuk
worden als bij Fortuna”. Hij heeft toen samen
met iemand anders nog Noviomagum 1
getraind en daarna is hij zich gaan richten op
het fluiten. Na een paar jaar heeft hij ook
daarmee moeten stoppen vanwege een
langdurige enkelblessure. Zijn zoon en
dochter korfballen ook niet (meer). Hij heeft
Fortuna nog wel een beetje gevolgd, eerst via
de krant en later via Facebook. Zijn zoon is op
30 maart jarig, maar als hij het die avond niet
viert komt Paul graag naar het jubileumfeest.
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Kermis en gezelligheid
Buiten het sportieve gedeelte om zorgt Fortuna ook zeker voor gezelligheid. Waar er vroeger
werd gesport met Pinksteren op een toernooi, wordt er nu een heel weekend gefeest op de
kermis in Bergharen. Elk jaar zijn er weer vele ‘Fortunezen’ aanwezig en wordt er de welbekende
‘Fortuna-foto’ gemaakt. Op Tweede Pinksterdag zijn er naast de huidige leden ook altijd veel oud-
leden aanwezig.

A-junioren in 1978 na winst op het Pinkstertoernooi in Deurne

Staand: Nicolette Engbers, Jan Engbers, Gertie Coppes, Sonja van Summeren, Els Fleuren, Ardi de Vree,
Theo Postma, Els Winnemuller, Jolanda van Summeren, Anita Lowiessen, Nico Velthuijzen, Riet
Leegstraten, Hanny Buijs 

Zittend: Jolanda Hendriks, Stanny Derksen, Marga Fleuren, Helma Lowiessen, Rianne de Groen, Ellen
van Dijk

Kermisfoto 2023
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Toernooien
In 1978 werd, om extra leden te werven, voor de 1e keer een buurtkorfbaltoernooi
georganiseerd. Winnaar was toen de Grotestraat.

Staand: Margret Folmering, Emma van Boekel,
Anita Schonenberg, Els Fleuren, Jan Engbers, Riet
Arts, mevr. Van Schaik, Elly van Summeren, Riet
Elsen 

Zittend: Elly Fleuren, Riet Leegstraten, Annelies
Fleuren, Bea Kraaijkamp, Lenny Weber, Doortje
Folmering

De beker werd beschikbaar gesteld door de
vrouw van burgemeester Van Schaik van de
toenmalige gemeente Bergharen. Toen deden
er alleen nog maar dames mee. In 1983 was
dat blijkbaar anders volgens het stukje dat
Theo Postma schreef in het clubblad:

Op een gegeven moment werd het steeds
moeilijker om buurtteams bij elkaar te krijgen en is
er overgestapt op een familie/vriendentoernooi.

In de jaren 80 ging Fortuna ook naar internationale
toernooien. Een juniorenteam deed in 1983 mee
aan een internationaal jeugdtoernooi in Nijmegen
waarbij de Fortuna-dames de speelsters van een
Zwitsers team in huis hadden. Een jaar later ging
er een team naar Uchtelhausen (Duitsland) waar
het meteen maar even het toernooi won. En weer 

En weer een jaar later ging er een team naar Boltigen (Zwitserland). De recreanten volgden en
gingen enkele malen naar Schweinfurt (Duitsland). Over sommige reizen werd nog lang
nagepraat…

Als voorbereiding op het korfbalseizoen
deden Fortuna-teams altijd mee aan
toernooien: vroeger het Zwaluw toernooi in
Oeffelt en de leden gingen op de fiets naar
toernooien in Niftrik en Overasselt. Later
gingen de jeugdleden naar Nuland en de
laatste jaren naar Milsbeek. Ook ontbrak het
jaarlijkse sportspektakel in Eindhoven niet,
waar er (water)korfbal werd gespeeld en als
afsluiting de zaalfinales van de dames A-
junioren en topklasse senioren werd gekeken.
Toen Peter de Bruijn in 2019 voor de 2e keer
trainer werd bij Fortuna introduceerde hij de
3-kamp op Schaarweide als voorbereiding van
de selectie op het nieuwe seizoen.
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1997: Promotie hoofdklasse
Nico Verberkt was trainer van de senioren van 1996 tot 1999 bij Fortuna. Hierna heeft hij nog
jaren de recreanten getraind. In 1997 lukt het Fortuna om Swift te verslaan (en wel met 12-3!) en
zij promoveren daarmee naar de hoofdklasse in de zaalcompetitie. Dit, nadat ze een aantal jaar
in de promotieklasse gespeeld hebben. Tevens promoveren zij op het veld naar de hoofdklasse.
In datzelfde jaar worden de aspiranten en junioren ook gekroond tot kampioen.

Staand: Helmi de Wildt, Thera Peters, Renata Ariëns, Jessica Burgers, Judith Lowiessen, Marieke Kersten,
Nico Verberkt 

Zittend: Marga van Summeren, Annemieke Vos, Greet Bramsen, Rezie van Summeren, Jeanette de Kleijn
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Glas: enkel glas, veiligheids-, isolatie, zonwerend, en
brandwerend glas en voorzetramen
Glasbewerkingen: scherpaf slijpen, poly- en
facetsslijpen en gaten boren
Spiegels: met of zonder zonder facet in elke gewenste
formaat
Kunststoffen: acrylaat-, plexi-, en lexanglas
Folies: decoratieve, zonwerende, inbraakvertragende
en inkijkbelemmerende folies
Specialiteiten: hardglazen deuren en ramen, glas in
lood, glasdecoraties en schuiframen/loketten

Bezoek ook onze showroom
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1999: Bekerwinst en 25-jarig jubileum
In deze jaren was Peter de Bruijn trainer van
het eerste team dat nog een paar jaar in de
hoogste klasse meedraaide en de A-junioren
die hoofdklasse speelden. Het seniorenteam
besloot om een midweekse competitie te
gaan spelen. Eén jaar nam Fortuna geen deel
aan de zondagse competitie, daarna namen
de voormalige A-junioren dit over. De
midweek speelde daarentegen wel mee in
de bekercompetitie en ze namen de beker
mee naar huis!

In 1999 werd ook het 25 jarig jubileum
gevierd van Fortuna! Een groot feest met een
donker randje vanwege het dalende leden-
aantal van de club. 

2002-2003: Promotie naar eerste klasse
Senioren 1 speelde op het veld en in de zaal
in de tweede klasse. In seizoen 2002-2003
werd Fortuna op het veld kampioen en
promoveerde naar de eerste klasse!

Staand: Willeke Kersten, Christa Wintjes, Ilse
Peperkamp, Karin van Beuningen, Lianne
Peperkamp, Albert Derks 

Zittend: Debbie Diebels, Laura van Mulekom,
Susan v/d Wielen, Marieke Kersten en Nanette
Banken



30De Treffer Jubileumeditie

2005-2007: Degradatie en huldiging oer-
Fortunees
Onder leiding van trainer Joost Bodewes kon Fortuna twee jaar in de eerste klasse meedoen,
maar degradeerde helaas naar de tweede klasse.

In 2006 ontving Wim Elsen een onderscheiding voor alles wat hij voor Fortuna heeft gedaan.
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2007-2008: Zaal- en bekerkampioen
In dit seizoen werd er gestreden om het veldkampioenschap. Helaas was Odos in de beslissende
wedstrijd te sterk voor Fortuna. Wel werd Fortuna zaalkampioen!

Daarnaast werd er deelgenomen aan de bekercompetitie, weliswaar de B-poule. De finale werd
gespeeld door Fortuna en werd in de reguliere tijd met een stand van 7-7 afgesloten. Fortuna
speelde geconcentreerd en wist nog drie keer te scoren. Met een stand van 10-7 nam Fortuna de
beker mee naar huis!

Door de nieuwe opzet van het poulesysteem promoveerde Fortuna ook op het veld naar de
eerste klasse.

2009: Een gloriejaar
In 2009 deed Fortuna het erg goed! De senioren, midweek, A1, C1, C2, D2, E1, E2 en E3 waren
allemaal kampioen! Nico Verberkt was in deze tijd opnieuw trainer van het seniorenteam.
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Achterste rij: Janneke Basten, Fay Coppes, Robin Hermans, Milou Hermans, Mechje de Haan, Mirte van
Summeren 

Voorste rij: Laura Peters, Aniek Leegstraten, Manon van Beuningen, Babs Basten, Nikki Kaak

In 2009 vond het vrijwilligersfeest plaats. Zeker op zijn plaats, gezien de club al deze jaren heeft
kunnen bouwen op haar vrijwilligers. 
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Uw advertentie hier?
Wilt u ook uw steentje bijdragen aan Fortuna'74?

Voor meer informatie neem contact op met:
sponsor@fortuna74.nl

mailto:sponsor@fortuna74.nl


36De Treffer Jubileumeditie

2011: TV bekendheid
In seizoen 2011/2012 werd senioren 1 kampioen in de zaal onder leiding van Rob Steenmeijer.
Deze spannende wedstrijd tegen Ajola werd zelfs op de Wijchense Omroep uitgezonden! De
promotiewedstrijd tegen HBSV werd verloren, maar een week daarna kreeg het team nog een
kans tegen Geko. Fortuna was zeker de underdog, maar wist met 2 doelpunten verschil te
winnen. Na één jaar overgangsklasse werd er gestreden om klasse behoud. Deze wedstrijd werd
wat onhandig verloren van Miko en de eerste klasse was weer een feit.



Interview Rob Steenmeijer

In 2010-2014 was je trainer van de senioren. Hoe was het om Fortuna te trainen in die tijd?
Ik kwam na 5 seizoenen Keizer Karel, na een tip van een van de spelers (Jos Trimpe) bij Fortuna,
een damesvereniging. Ik had nooit eerder dames getraind, dus vond het ook wel spannend, maar
ik had ook zeker zin om eraan te beginnen. Ik heb een bepaald spel in mijn hoofd en ben zo ook
begonnen. Veel conditie, zeker in het begin van het seizoen, (dat was even schrikken voor de
meiden, haha). Naderhand gaven de dames wel aan er baat bij te hebben. Ook heb ik gelijk mijn
aanvalssystemen uitgelegd en op papier meegegeven.

Als je aan Fortuna denkt, waar denk je dan aan?
Een korfbalclub die goed georganiseerd is en waar zowel gezelligheid als fanatisme is te vinden.
Wat waren bijzondere of grappige herinneringen, anekdotes? Wat blijft je altijd bij?
De eerste avond na de 1ste training , mopje van Suus (dit weet ze vast nog wel). 

We verwachten 30 maart een uitleg van Suus…

De seizoensafsluitingen zijn elke keer weer leuk en gezellig, de kampioenschappen, de
Sinterklaasvieringen met de mooiste surprises. De vaste toeschouwers bij de wedstrijden, altijd
o.a. de beide vaders (inmiddels opa’s) Sjaak (tassen sponsors).

Wat was de kracht van het eerste team van Fortuna? Moesten ze het hebben van tactiek, waren
ze technisch sterk of zat de kracht in het samenspelen en voor elkaar willen werken?
Wat het nu is weet ik niet, maar toen was het doorzettingsvermogen, conditie en geloof in elkaar
en alles voor elkaar over hebben. De een was een kei in de aanval, de ander kwam je niet voorbij
en de ander miste nooit een doorloop. En tijdens het spelen de juiste aanval opzetten.

De promotiewedstrijd tegen Geko werd Fortuna gezien als de underdog. Toch wisten jullie deze
te winnen. Kun je benoemen wat ervoor zorgde dat Fortuna de winst binnen sleepte?
Conditie, na de nederlaag de week ervoor, geloof, vertrouwen en vechtlust. En op het juiste
moment het juiste tempo spelen.

Waren er specifieke oefeningen die jij als trainer altijd liet terugkomen op een training?
Ja, doorloopballen, alle systeemaanvallen herhalen en 5-en (strafworp, doorloop, schot, uitwijk,
wegtrekbal). Altijd fanatiek, iedere korf wilde winnen.

Speelt korfbal nog een rol in je leven?
Sinds tweede termijn in Zeeland niet meer. De oude vereniging Blauw Wit wilde heel graag dat ik
een trainer in opleiding wilde coachen, die een zeer goed A-team onder zijn hoede had. Ik mocht
kiezen hoe en wat ook, qua tijd. Ik heb het niet gedaan, omdat het dan van 1 uur 4 uur wordt en
1 dag 2 tot 3 dagen wekelijks. Mis het wel erg, dat is ook waar.

Wil je verder nog wat kwijt over Fortuna?
Dat ik het altijd koester de tijd bij Fortuna en ik wens jullie nog een lange korfbal tijd en succes in
alle competities. En natuurlijk, van harte gefeliciteerd met dit jubileum.
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Openingstijden:
Maandag
Dinsdag
Woensdag
Donderdag
Vrijdag
Zaterdag
Zondag

08:00 - 20:00
08:00 - 20:00
08:00 - 20:00
08:00 - 21:00
08:00 - 21:00
08:00 - 20:00
10:00 - 18:00



Luc Peters namens Stichting Schaarweide

Ergens medio 2004-2005 is het idee ontstaan om te onderzoeken of de realisatie van een
sporthal op Schaarweide haalbaar was. Hiervoor werd toen een werkgroep in het leven geroepen
met vertegenwoordigers van de sportverenigingen uit onze dorpen: Harava, UHC, Hurry Up én
Fortuna ’74. Mede op verzoek van de gemeente moest er een orgaan opgezet worden over de
samenwerkende verenigingen heen waarin het beheer en de exploitatie van de sporthal
ondergebracht moest worden. Op basis daarvan is Stichting Schaarweide opgericht in 2012.
Vanaf die tijd is de stichting de totale accommodatie gaan beheren. 

Na een jarenlange lobby kwam er eind 2011 eindelijk een politieke toezegging voor de benodigde
financiële steun voor de bouw van de sporthal op Schaarweide, maar in maart 2012 kwam er een
negatief bericht vanuit de Provincie Gelderland, de sporthal ging niet door…..! Hurry Up is dan
ook logischerwijs afgehaakt. In 2018 werd de officiële samenwerkingsovereenkomst van UHC,
Harava en Fortuna getekend. 

Nadat we van de sporthalteleurstelling enigszins bekomen waren, is de stichting doorgegaan om
de samenwerking op Schaarweide verder op te pakken en te intensiveren. Dat heeft ertoe geleid
dat we in 2020 onze geheel gerenoveerde en samengevoegde kantine konden openen en nieuwe
initiatieven zoals het beachvolleybalveld en het beweegplein. Er zijn commissies van de diverse
verenigingen samengevoegd zoals op financieel gebied, de kantinecommissie, het onderhoud
van de gebouwen en terrein en de evenementencommissie. Het bestuur blijft bezig met het
uitbouwen van de samenwerking zodat we voor een sportieve toekomst op Schaarweide gesteld
staan.

Vanuit Fortuna was Marja van Summeren vanaf het begin betrokken bij de eerste plannen. Gertie
Coppes was de eerste vertegenwoordiger namens Fortuna in het Stichtingsbestuur, vervolgens
heeft Bob Ploegmakers het overgenomen en momenteel zit Ilse Gosselink bij het bestuur.
 
Fortuna ’74 gefeliciteerd met het 50-jarig jubileum! 
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2012: Stichting Schaarweide en meer
kampioenen

In 2012 werd de E1 kampioen en natuurlijk werd er met kleren onder de douche gestaan! Een
traditie die zeker in stand moet worden gehouden. 



In 2014 werd het 40 jarig jubileum gevierd!
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2014-2015: 40-jarig jubileum en een scheids-
rechter aan de top

In 2015 bereikte Willeke Kersten een hoogtepunt in haar scheidsrechters carrière. Ze floot
namelijk de zaalfinale in Eindhoven tussen de beste jeugdteams tot en met 19 jaar!
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Metselstenen
Gebakken▪Klinkers

Sierbestrating▪Natuursteen
Cement▪Metselzand

Vulzand▪Opsluitbanden
Stapelblokken

Kunstgras▪Split

www.steenhandelgeurds.nl



Kocher Majid begon in 2016 met een 12-koppige selectie waarvan 7 dames overkwamen van de
A. In de zaal werd er in de eerste klasse gespeeld, op het veld in de tweede klasse. In de zaal is
handhaving helaas niet gelukt.

In 2017 werd er samengewerkt met korfbalvereniging Playing Girls Niftrik. Senioren 2 werd een
combinatieteam.

Door fusies van korfbalclubs promoveren de senioren 1 in 2018 weer naar de eerste klasse in de
zaal. Op het veld spelen zij in de tweede klasse. 

In 2018 werd de A1 kampioen. Ze wonnen hun kampioenswedstrijd met een monsterscore van
27-5!
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2016-2018: Degradatie, promotie en meer
samenwerking

Staand: Karin van Beuningen, Sam Sommerdijk, Kim Janssen Steenberg, Romy Lepoutre, Hannah
Kocken, Judith de Wildt, Julia van Beuningen 

Zittend: Elicia de Klein, Jill Coppes, Hanne Postma, Emma Tax, Sacha Thomassen

2019: Oprichting Hart voor Fortuna
In 2019 werd Hart voor Fortuna opgericht. Dit heeft als doel om Fortuna zowel financieel als
sportief te ondersteunen in de breedste zin.



In 2019-2020 werd de kantine van Schaarweide verbouwd. Inmiddels vieren we de derde helft in
een mooie en moderne kantine. 
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2019-2020: Verbouwing in coronatijd

De coronatijd sloeg in als een bom bij de club: een mogelijk kampioenschap werd verworpen
omdat de competitie werd stopgezet. Ook alle gezelligheid en saamhorigheid die Fortuna ons
biedt, was tijdelijk verdwenen. Tijdelijk, want de club deed er natuurlijk genoeg aan om dit tóch te
kunnen bieden. Denk aan de online pubquiz die is georganiseerd.

De trainingen werden ook ontzettend creatief vanwege de maatregelen. Tennisrackets werden
ingezet voor de 1.5 meter afstand en meiden onder de 18 konden wél bij elkaar bij een paal
staan. Naderhand de ballen en korven poetsen met natte doekjes, dat kan je je nu niet meer
indenken. 

2021-heden:
Door het samenvoegen van Vios en Spes 1
promoveerde Fortuna naar de overgangsklasse
in 2022. In een pittige poule met VIOS, SVO en
DIOSA wisten zij tweede te worden. Doordat ze
de beste nummer 2 waren kwamen zij in de
overgangsklasse terecht. 

2022 was ook het eerste jaar dat Fortuna en
UHC samen op kamp gingen!

Een jaar later, in 2023, waren de dames van de
A1 onverslaanbaar! Ze werden in dat jaar maar
liefst in alle drie de competities kampioen. 

Staand: Romy Lepoutre, Mirte Eissen, Esmee
Theunisse, Anne Eissen, Mila de Vaan, Suus van
Haaren, Nikki Kaak, Mara Tax

Zittend: Kim Janssen Steenberg, Maud Buijs, Guusje
van Kempen, Floor Geurds, Nikki Rikken, Aafke v/d
Akker, Judith de Wildt.
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Kamp
Hemelvaart, de laatste dagen van de
meivakantie of in Fortuna termen: kamp!
Het jaarlijkse Fortuna uitje waar zowel de
kinderen als de leiding lang naar uitkijken.
Vier dagen lang met veel Fortuna-meiden
bij elkaar spellen spelen, avondtochten
maken, afwassen maar vooral heel veel
plezier hebben samen. Het eerste kamp
vond twee jaar na de oprichting van
Fortuna plaats in 1976. De junioren en
aspiranten gingen naar Vorden. Het kamp
werd toen georganiseerd door Ria & Toon
de Klein, Annie & Theo Postma en Til & Wil
van Beuningen. Ook stond er een kookstaf
voor de dames paraat. Dit waren Mevr. van
de Berg en Mevr. van Kraay.

De voorbereidingen voor het kamp beginnen
natuurlijk al thuis met het afvinken van de paklijst
uit het kampboekje en op woensdag de fietsen
verzamelen in de vrachtwagen. Vroeger begon het
kamp op vrijdag, tegenwoordig al op donderdag.
Eenmaal aangekomen op kamp volgt het
openingswoord van de leiding en mogen de meiden
die voor het eerst mee zijn de Fortuna vlag hijsen.
Dit is het teken dat het kamp geopend wordt en de
meiden hun kamer mogen gaan zoeken. Zoals de
meeste ouders wel zullen herinneren: dan is het
rennen geblazen.

Eerlijk is eerlijk: door de jaren heen zijn we een
beetje verwend geworden. Waar vroeger de
luchtbedden werden opgeblazen, worden
tegenwoordig stapelbedden opgemaakt. Niet alleen
de bedden moesten opgemaakt worden, ook de
muren werden aangekleed. Kamers vol met posters,
zoveel dat ze zelfs op de deuren en het dak geplakt
moesten worden. Gauw pap en mam gedag zeggen
en direct beginnen met de middagactiviteiten op
locatie. 

Pupillen geven massages in ruil voor snoepjes.
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Het avondeten veranderde in de loop van de jaren van brood eten in de avond naar erwtjes en
worteltjes met vlees, naar macaroni, naar BBQ’en. Voorheen was hier de kookstaf voor mee, de
laatste jaren zorgt de leiding zelf voor het eten. Na het eten werd er voor de eerste keer het
kamplied gezongen. Dan volgt de klassieke corveeronde met je eigen groepje: het is natuurlijk
geen vakantie! In de avond had iedereen een beetje vrije tijd. Deze kan worden opgevuld met
kletsen, korfballen, even rusten of de pupillen omkopen met snoep voor een massage. Niet te
lang, want er volgt nog een pyjama modeshow van de pupillen. In hun mooiste pyjama en met
hun schattigste knuffel paraderen ze over de tafels heen naar de jury. Vroeger werden er in de
avond bordspellen zoals mens erger je niet, kaarten en ganzenbord gespeeld. Of de platen
gingen aan en werd er gedanst! Tegenwoordig gaan de oudere junioren op pad in de avond voor
een douanetocht, spooktocht, dropping (tegenwoordig illegaal) of een avondspel in het bos. Het
maakte niet uit wat er op de planning stond, maar iedereen ging donker gekleed en met
spanning op pad. Het was ook spannend of iedereen bij terugkomst wel zou gaan slapen.
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Vrijdagochtend wordt gestart met een gezamenlijk ontbijt. Op grote dienbladen worden de
boterhammen met kaas, leverworst, pasta, hagelslag en jam rondgebracht. De dag wordt gevuld
met knutselen en spellen op het veld. Vroeger werden heuse ansichtkaarten geknutseld en
bordjes beschilderd met de tekst ‘groetjes uit Vorden’. 

Op de zaterdag zijn de oogjes al een stuk kleiner. In de ochtend oefenen voor de bonte avond en
daarna met gele hesjes op de fiets naar het dorp. Het is tijd voor het grote dorpsspel met
fototochten, crazy 88, vossenjacht en nog veel meer. De vrije middag betekende in Gemert en
Geffen extra feest, want er was kermis! Naast de bank, de botsauto’s en de booster was er ook
tijd om nog wat inkopen te doen. Vroeger werden er ansichtkaarten voor thuis gekocht,
tegenwoordig is het voornamelijk snoep en wat lekkers, de voorraad was namelijk vaak al op na
dag 2.
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Eenmaal terug op het kampadres zijn de
tafels al gedekt met aluminiumfolie en
iedereen weet wat dit betekent: frietbuffet!
Na het eten moeten de kamers opgeruimd
worden, wat voor sommige dames een hele
klus is. Opruimen kennen we niet op kamp. 

De bonte avond kan beginnen! Met elk jaar
weer een schitterend presentatieduo en een
ervaren jury kunnen de optredens beginnen.
Dans, zang, toneelstukjes, karaoke,
moppentappen, alles komt voorbij op deze
avonden. Nadat de winnaars zijn bekroond
gaan we dansen en zingen! Buiten wordt het
kampvuur aangemaakt en daar braden we
marshmallows en zingen we tot diep in de 
nacht. Mijn tante uit Marokko, zwart met witte schoenen, daar bovenop de berg, het is een nacht
en oude kampnummers worden luidkeels meegezongen tot diep in de nacht.
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Uitslapen kon natuurlijk niet, met pannendeksels
word je de laatste ochtend gewekt. ‘Goede morgen
prinsesjes, over vijf minuten aan tafel’. Als echte
afsluiter van het kamp wordt er nog een Fortuna
foto gemaakt. De ouders luisteren eenmaal naar
het kamplied en iedereen gaat moe maar tevreden
naar huis. 

Op deze manier herinneren velen zich het
traditionele korfbalkamp: tegenwoordig ziet het er
wat anders uit. Zo is er een klein kamp geweest op
Schaarweide tijdens de coronatijd. Samen met UHC
is er besloten om op de sportvelden te gaan
kamperen met de jeugd! Daarna is besloten om het
kamp in het vervolg samen met UHC te organiseren
in Esbeek. Dit wordt nu ook al twee jaar zo gedaan
en is voor beide verenigingen een groot succes.
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0487-541516
Info@vanelkadvies.nl
Burgemeester van Elkstraat 25, Horssen
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Kamp is natuurlijk altijd mogelijk gemaakt door alle vrijwilligers die zich hiervoor hebben ingezet.
Denk hierbij aan leiding, kookstaf, ouders en oud-leden die hielpen met de spellen en tochten, de
vrachtwagenchauffeur en kampcommissies. Houd die dames maar in het gareel!



Interview met Marja van Summeren

Mijn dochter Mirte ging toen zij 7 jaar was korfballen. Een tijdje erna werd ik gevraagd voor het
bestuur van Fortuna. Dat wilde ik wel, maar ik had geen verstand van korfbal! Maar hand en
spandiensten waren ook nodig! Zo kwam ik ook in de organisatie van de slaatjesactie, de eerste
jaren met Marja Gosselink, later alleen.

De eerste jaren maakten we slaatjes in de korfbalkantine en de gemaakte slaatjes gingen in
gebaksdozen. Deze werden koel weggezet in de kleedkamers van de gymzaal. De verwarming
werd een dag ervoor al uitgezet en de dozen gevouwen. Later gingen we naar de UHC kantine,
daar hadden we meer ruimte. De avond ervoor werden de tafels in lange rijen klaar gezet, de
eerste bakjes ook al. 

Wat ook veranderde, waren de slaatjes nu in een bakje met deksel! De gebaksdozen maakten
plaats voor papieren kratjes. De prijzen voor de slaatjes zijn met de tijd verhoogd van 2 naar 3
euro. De betaling was eerst contant, nu kan het ook digitaal. Een hoop zaken zijn dus flink
veranderd over de tijd. Het benodigde wisselgeld en bakjes voor het geld werden vooraf
verzameld. Routes werden gepland. Er kwamen toen ook al genoeg bestellingen van bedrijven,
voor een lekker hapje bij de koffie of de lunch!

De salade was altijd Oma's Boerensalade. Eenmaal de goedkopere salade van de Hanos, maar
dat was niet goed bevallen, dus maar weer over op Oma's Boerensalade. We gingen natuurlijk
wel voor kwaliteit. 

Het maken van de slaatjes werd vaak door een vaste club gedaan, ieder hun eigen taken. 
De eieren werden gekookt door een aantal mensen. Vooraf werden de eieren bezorgd bij de
kooksters en de ochtend van het maken, kwam iedereen de eieren afleveren. Nu komen de
eieren kant en klaar van de Hanos. Iedereen bracht nog wat benodigde keukenspullen mee, zoals
schalen en vergieten. Het was altijd een gezellige dag, waar iedereen naar uitkeek!
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Slaatjesactie
De slaatjesactie van Fortuna, op de dag voor de carnaval, is bij menig inwoner van Bergharen en
Hernen bekend. Ook deze verkoop is al bijna 50 jaar in actie! Verschillende dames scheppen dan ook al
jarenlang de vleessalade in de bakjes en dat is noemenswaardig: Riet Leegstraten, Toos Ariëns, Nel
Lowiessen, Wil Lowiessen, Riet Elsen, Thekla Hermsen, Tini Bramsen en Marja van Summeren zijn er
steevast bij. 
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Nog altijd verrukkelijk, helaas kunnen we van deze prijs enkel nog dromen.

Toch was het vroeger net zo lastig als nu, om aan genoeg vrijwilligers en verkopers te komen.
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Toen VS nu!

Vroeger werd op de zondag van het korfbalkamp de kerk bezocht. Later werd de kerk
ingeruild voor de kermis! 
Vroeger kwam het hele bestuur en ook vaak de hoofdtrainer de bonte avond op het kamp
bekijken. Later bestond de ervaren jury uit de organisatie. 
Tegenwoordig hebben we allemaal hetzelfde sporttenue aan. Vroeger was dat wel anders!
Iedereen moest zelf een oranje shirt kopen. Dit resulteerde in diverse kleuren oranje.

Iets wat nog altijd niet veranderd is, is de vraag naar vrijwilligers.
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Inmiddels spelen we alleen nog maar op kunststof korven. Tot 2004 werd er gespeeld met
rieten korven.
Jaren geleden werden de wedstrijdverslagen van de hoofd- en overgangsklasse nog
uitgebreid opgeschreven in de (lokale) krant, vergezeld met een actiefoto. Je kon dus zeker
ook teruglezen wanneer het niet goed ging met je team. Tegenwoordig blijft het bij verslagjes
op Facebook en sporadisch een tekstje in de Wegwijs. 

Tegenwoordig staat iedere korfbalspeelster geregistreerd
in de KNKV app met een digitale spelerspas. Vroeger
waren dit papieren pasjes die in een mapje meegenomen
werden naar elke wedstrijd. Speelsters werden zelfs
medisch gekeurd om een geldig pasje te ontvangen.
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1996-1998: Nico Verberkt
1998-2001: Peter de Bruijn
2001-2004: Albert Derks
2004-2007: Joost Bodewes
2007-2010: Nico Verberkt
2010-2014: Rob Steenmeijer
2014-2015: Tom Schuitema
2015-2017: Kocher Majid
2017-2019: Ben Katuin
2019-2022: Peter de Bruijn
2022-2023: Duncan Sperling
2023-heden: Joeri Zoontjes

Dank aan iedereen die zijn steentje heeft bijgedragen aan het
ontstaan en behoud van Fortuna ‘74. Een bijzondere en

authentieke korfbalclub gekenmerkt door fanatisme maar
vooral dorpse gezelligheid. 

Laten we er 30 maart een groot feest van maken en
uitkijken naar het volgende jubileum!
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1974-1975: Riet Derks (training)
1975-1982: Nico Velthuijsen (training), Wil van
Beuningen (coaching 1976 t/m 1979), Theo
Postma (v.a. 1980 coaching)
1982-1983: Ronald Bouman (training), Theo
Postma (coaching)
1983-1990: Theo Postma
1990-1991: Petra Steenhuis-Geelhoedt
1991-1992: Wil Strijbos
1992-1993: Rob Engels
1993-1995: Paul Janssen
1995-1996: Ad van Heumen

Hoofdtrainers/coaches

Ereleden
Theo Postma †
Riet Leegstraten

Nico Velthuijsen †
Wim Elsen †

Annemieke Vos
Gertie Coppes 

Judith Lowiessen
Willeke Kersten




